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XLIX. řádné jednání Náčelnictva Junáka 
 

 
1. Jednací řád NJ                                                     

Náčelnictvo si schválil nový Jednací řád. Novela byla vedena hlavně snahou sjednotit 
zvyklosti a normu. Byly zkráceny lhůty pro podávání materiálů, zaveden režim důvěrného 
materiálu a byla nastavena jinak formální pravidla pro komunikaci s VRJ. 
 

2. Časopisy                                                
Byla vydána nultá čísla časopisů a je třeba případné připomínky zasílat. Také je možné 
zasílat další nápady a samozřejmě i články. 
 

3. Roverská úmluva                                                            

Náčelnictvo Junáka považuje Úmluvu o českém roveringu za dobrý začátek diskuse 
o novém programu roverů a rangers v Junáku a podporuje práci roverského odboru na 
jeho tvorbě a také děkuje účastníkům Roverské porady za zformování Úmluvy o českém 
roveringu. 
 

4. Změna rozpočtu       

Financování časopisů – je k dispozici aktuální rozpočet na Spolkový časopis – podzimní 
část (náklady ve výši 1 575 000 Kč) je financována z členských příspěvků, rezervy TDC 
a finančních prostředků nalezených v rozpočtu. Na Strategické priority byla vyčleněna 
rezerva 690 tis. Kč, z toho 190 tis. Kč na periodika – zatím jsou náklady nižší (cca 430 tis. 
Kč) – důvodem jsou teprve se rozbíhající projekty, největší náklady jsou na práci lidí 
a pracovních skupin. 
 

5. Systém rozdělování dotací                                            
Jde o diskusi nad tezemi v souvislosti s revizí systému rozdělování dotací – po třech 
letech. K položeným otázkám se NJ vyjádřilo následovně: 
diferenciace základu podle věku registrovaných členů – ano  
vyčlenit nějakou částku na přímé ovlivňování (motivaci) krajů – ano  
kritéria pro nadstavbu využívat nadále pro řízení činnosti středisek – ano  
kritéria nastavovat jako dlouhodobá – ano  
zasahovat krajům do rozdělování dotací – ne 
Na základě těchto postojů bude připraven na další zasedání materiál s návrhy konkrétních 
změn. 
 

6. Členské příspěvky                           

V souladu s předchozími deklaracemi a usneseními NJ schválilo odvod členských 
příspěvků pro Junáka (jako celek) pro rok 2010 ve výši 210 Kč na člena s odběrem 
spolkového časopisu a 170 Kč na člena bez odběru spolkového časopisu. Tradičně také 
fond pro obnovu nemovitostí dostane z této částky 10 Kč. 

7. Zpráva VRJ      

V Příbrami se vyskytl bratr – aktivní nacionalista (publikace článků na ultrapravicových 
serverech apod.) – VRJ případ projednala a jmenovala disciplinární komisi. Záležitost 
považuje za velmi nepříjemnou věc, možná nejde o ojedinělý případ, hledá zároveň 
možnosti, co s tím výchovně dělat, jak to akcentovat. 
Br. Slunéčko doplnil předloženou zprávu informací o možných krátkodobých problémech 
s cash-flow na jaře (než přijdou příspěvky a dotace MŠMT), které mohou nastat 
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v souvislosti s předfinancování evropských projektů. Důsledkem může být to, že nebude 
možné předfinancování dotací pro kraje. VRJ schválila opatření, kterými chce situaci 
řešit. Jedná se o přijatelný posun platby registrace a žádosti o půjčení peněz směřované na 
OJ. Junák (jako celek) pomáhá konkrétním střediskům, za což dočasně „platí“ 
nedostatkem potřebné hotovosti. Střediska nebudou půjčovat ústředí, ale dalším 
střediskům – toto je třeba zdůrazňovat, aby nevznikly zbytečné informační šumy. 
 

8. Složení VRJ    

Novým organizačním zpravodaje VRJ jmenovalo Náčelnictvo bratra Ladislava Pelcla – 
Bilba. 
             

9. Strategické priority      

VRJ připravila rámcový projekt dvou zbývajících priorit; na projektu SP Personalistika 
pracuje br. Pelcl – Bilbo, na projektu SP Identita br. Říha – Šípek. VRJ vnímá tyto 
projekty jako běžící proces tj. je možné, že na další NJ mohou být předloženy jejich 
doplněné verze. VRJ samozřejmě bude ráda za další podněty, připomínky… Dále také 
VRJ intenzivně hledá dobrovolníky na personální zajištění dílčích projektů. 

10. Hodnocení plánu činnosti VRJ     

Br. Konečný na základě prostudování materiálu konstatoval, že nejvýkonnějším 
zpravodajem je br. Kupka, VRJ jako celek splnila za rok třetinu úkolů z loňského plánu, 
úkoly v tabulce jsou však nesouměřitelné. Plán na příští rok resp. jeho forma vypadá 
mnohem lépe. Ses. Řezáčová vznesla dotaz na příčinu poměrně velkého počtu zrušených 
úkolů a na úkoly označené jako „nové“. – br. Výprachtický doplnil, že vyhodnocení 
proběhlo v časové tísni, VRJ ho nestihla projednat. Br. Slunéčko dodal, že  VRJ plánuje 
po čtvrtletích, tj. nyní ještě dobíhá období. Plán na příští rok je postaven jinak. 
 

11.  Roční plán VRJ na rok 2009 -2010                                                       

Plán se skládá z přehledu priorit (půjdou i do hnutí), tabulky s termíny a doplňkové 
tabulky (nápady, kterým něco schází – garant, peníze, lidi…). Nesplněné úkoly byly 
převedeny do nového plánu, pokud úkoly dále platí. 

Br. Slunéčko dále doplnil informace k projektu Klíče pro život – jedná se o velký projekt 
MŠMT a NIDM, který chce systémově postihnout vzdělání v celém spektru organizací 
dětí a mládeže. Členové Junáka (v počtu 7 či 8 osob) jsou členy expertních týmů projektu, 
snažíme se např. aby „naše“ kvalifikace byly státem uznatelné, aby do projektu zapadaly. 
Dále je zde možnost získat v rámci projektu finanční prostředky, které bychom rádi 
využili k aktuálním potřebám – rádcovské kurzy, personalistika apod. 
 

12. VSJ                                                                                                       
Na příští NJ bude předložen materiál, kterak NJ plní své úkoly, které by odpovídalo 
usnesení předchozího VSJ. 

Pracovní skupiny NJ pro VSJ dostala za úkol provést průzkum ohledně možných témat 
příštího VSJ. 
Příští VSJ by se mělo uskutečnit ve standardním čase (tj. pátek večer až nedělní poledne) 
na jaře 2011, účastnit by se ho mělo přibližně stejné množství delegátů (tj. 500) 

 
13. Skautská symbolika                                                                              

Skupina pro legislativu pokládá za vhodné, aby byla základní symbolika Junáka 
kodifikována. NJ se přiklonilo k variantě ukotvení všech symbolů do jedné normy, 
neshodlo se zcela ale v jaké formě (řád, směrnice,…). 


